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Punkter til drøftelser: 
1. Godkendelse af 

dagsorden 
 

2. Godkendelse af re-
ferat fra sidste 
møde 

 

Dagsorden godkendes.  
 
 
Referatet godkendes.  

3. Orienteringspunkt a) Orientering fra studieleder 
Intet til punktet. 

b) Orientering fra studienævnsformand 
• SDU og KU har samarbejdet om et Center for Farmaceutisk 

Data Science med en bevilling fra Novo Nordisk. Arbejdet fra 
centret skal indgå i uddannelsen og skal dermed være et fast 
punkt på dagsorden på studienævnsmøderne.  

c) Orientering fra studiekoordinator 

Referat 

Emne  Møde i Studienævnet for Farmaci 

Dato og tidspunkt  5. september 2024. Kl. 13.00 – 16.00 

Sted  Campus SUND – mødelokale OD SUN M2.10 

Inviterede  Studienævnsformand Judith Kuntsche – Institut FKF 
Henrik Holbech – Biologisk Institut 
Åsa Fex Svenningsen – Institut for Molekylær Medicin 
Afventer ny VIP-repræsentant fra IST  
Studerende Mie Ulrik Borg Jensen 
Studerende Asbjørn Jaensch Rasmussen 
Studerende Simon Kaehne Sørensen  
Studerende Nanna Winther Romerlund Rasmussen  
Studieleder Anton Pottegård 
Faglig vejleder (SUND) Nikolaj Nyland 
Studiekoordinator Rikke Fisker Christensen 
 

Afbud fra  Åsa Fex Svenningsen – Institut for Molekylær Medicin 
Studerende Mie Ulrik Borg Jensen 
Studieleder Anton Pottegård 
 

Mødeleder Studienævnsformand Judith Kuntsche 
 

Referent   Studiekoordinator Rikke Fisker Christensen 
 



 

 Side 2 

• Nikolaj stopper som faglig vejleder på farmaci på SUND til 1. 
oktober 2024. Den faglige vejledning er blevet ændret på 
SUND, så alle vejledere kan vejlede på tværs af uddannelser. 
Det vides ikke, om der fremadrettet vil blive en farmaceutstu-
derende ansat.  

• Justering af evalueringskoncept på SUND  
Der arbejdes i øjeblikket på en revision af SUND’s praksis for 
evaluering af undervisning. Derudover har SDU valgt at sætte 
et fokus på undervisningsevalueringer, da Akkrediteringsinsti-
tutionen har indskærpet, at man på universiteterne udsender 
for mange kvantitative evalueringer og ikke er gode nok til at 
anvende kvalitative evalueringsformer. I overgangsfasen bli-
ver der i E24 udsendt undervisningsevaluering på de fag på 
kandidatuddannelsen, hvor fagansvarlig ønsker det.  
Undervisningsevalueringer dagsordensættes igen på næste 
møde.  

d) Orientering fra studerende 
Ingen bemærkninger.  

 
4. Kvalitetssikring og 

-udvikling af uddan-
nelse og undervis-
ning (§ 18, stk. 4, 
nr. 1) 

a) Danmarks Studieundersøgelse (DKSU) 2023 
Sagsfremstilling 
Der er nu kommet tal for Danmarks Studieundersøgelse (DKSU) 
2023. Bilag 1 og 2 viser tal for henholdsvis bachelor- og kandidat-
uddannelsen. Bilag 3 er en guide til, hvordan tallene skal læses i 
tabellen.   
 
Bilag 1, 2 og 3.  
 
Indstilling 
Studienævnet drøfter resultaterne på farmaci med henblik på 
kommentarer og input til studieledelsen.  
 
Referat af punktet 
Bacheloruddannelsen opnåede en svarprocent på 49,7%. De stu-
derendes samlede tilfredshed blev vurderet til 7,8 (skala fra 1-
10), hvor NAT gennemsnittet er 8,4. 
Kandidatuddannelsen opnåede en beskeden svarprocent på 
27%. De studerendes samlede tilfredshed blev vurderet til 7,7 
(skala fra 1-10), hvor SUND gennemsnittet er 7,9. 
 
Der har ikke været store ændringer over tid.  
 
Studieintensiteten for bacheloruddannelsen er 49,7 timer / ugen. 
For kandidatuddannelsen er studieintensiteten 44 timer / ugen, 
hvilket svar til normalbilledet siden 2018. 
 



 

 Side 3 

Der er meget undervisning på farmaciuddannelsen og mange 
lab.-øvelser og rapporter. Mange små kurser kan også medføre 
følelsen af at fylde mere, end hvis det er enkelte store kurser. 
Studienævnet og uddannelsen er opmærksomme på den høje 
studieintensitet, som er på niveau med farmaci på KU.   
 

b) Undervisningsevaluering på kandidatuddannelsen 
Sagsfremstilling 
Der er gennemført evaluering er fagene på kandidatuddannelsen 
i foråret 2024.  
 

• Kandidatspeciale (30 ECTS). Se evaluering og handle-
plan her: https://eval.sdu.dk/questionnaire/88049/report 

• Sundhedsøkonomisk evaluering. Se evaluering her: 
https://eval.sdu.dk/questionnaire/88061/report (ingen 
handleplan pga. score over 4) 

• Klinisk farmakologi og terapi C. Se evaluering og hand-
leplan her: https://eval.sdu.dk/questionnaire/88057/re-
port 

• Lægemiddeludvikling og regulatorisk farmaci. Se evalu-
ering og handleplan her: https://eval.sdu.dk/questionna-
ire/88041/report 

• Klinisk farmakologi og terapi B. Se evaluering og 
handleplan her: https://eval.sdu.dk/questionna-
ire/88037/report 

• Studieophold. Se evaluering her: 
https://eval.sdu.dk/questionnaire/88053/report (ingen 
handleplan pga. score over 4) 

 
Indstilling 
Studienævnet drøfter evalueringsresultaterne og vurderer, om 
handleplanerne kan godkendes. 
 
Referat af punktet 
Kandidatspeciale: Flere studerende efterspørger mere informa-
tion om regler/indhold/opbygning for kandidatspecialet. Der arbej-
des på en bedre opbygning af speciale-siden på mitsdu, hvor det 
opdeles i information til studerende, vejledere og censorer.  
Handleplanen godkendes.  
 
Klinisk farmakologi og terapi C: Der har tidligere været et øn-
ske om mere medicingennemgang, hvilket går igen i denne eva-
luering. Der kommer ny fagansvarlig underviser i faget til F25.   
 
Lægemiddeludvikling og regulatorisk farmaci: Fagansvarlig 
har imødekommet mange af kritikpunkterne i evalueringen. Hvis 

https://eval.sdu.dk/questionnaire/88049/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/88061/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/88057/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/88057/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/88041/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/88041/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/88037/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/88037/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/88053/report


 

 Side 4 

der indføres kortere undervisningsdage, skal det overvejes, om 
det gør de studerendes skema meget fyldt med undervisning alle 
ugedage.  
Handleplanen godkendes.  
 
Klinisk farmakologi og terapi B: Det er en fin evaluering, men 
desværre får mange undervisere ikke tid til at gennemgå cases, 
som de studerende er meget glade for.  
Der er flere negative kommentarer omkring lokalerne i WP15.  
Handleplanen godkendes.  
 
De resterende handleplaner blev ikke gennemgået pga. score 
over 4.  
 

5. Eksamensplanlæg-
ning (§ 18, stk. 4, 
nr. 3 

a) Intet til punktet 
 
 
 

6. Studieordninger, 
kompetencebeskri-
velser og fagbe-
skrivelser (§ 18, stk. 
4, nr. 2) 

a) Revision af bacheloruddannelsen 
Sagsfremstilling 
Der arbejdes på en revision af studieordningen på bachelorud-
dannelsen. I bilag 4 fremgår de ønskede ændringer, og bilag 5 
angiver en tidslinje for ændringerne.   
 
Bilag 4 og 5.  
 
Indstilling 
Studienævnet drøfter planen for revisionen af studieordningen på 
bacheloruddannelsen med henblik på godkendelse i forhold til 
det videre arbejde.    
 
Referat af punktet 
Der har været møde mellem farmaceuterne på NAT for at drøfte 
en ændring af studieordningen på bacheloruddannelsen, da der 
skal viden om data science og biologiske lægemidler ind i uddan-
nelsen. Der arbejdes på en ændring af 2. og 3. studieår men et 
ekstra kursus i lægemiddelformulering. Derudover reduceres tok-
sikologi fra 10 til 5 ECTS og flyttes fra 6. til 5. semester, medici-
nalkemi og naturstofkemi fordeles på to semestre i stedet for et. 
Der er laboratorieøvelser i toksikologi, og det afklares pt. om det 
er muligt at flytte til 5. semester.   
Selv om der kommer et ekstra fag på 6. semester, vil der ikke 
komme flere eksaminer.    
Ændringerne skal træde i kraft fra E25 på 3. semester for de stu-
derende, som netop er startet på bacheloruddannelsen i E24. 
 



 

 Side 5 

Studienævnet giver opbakning til det videre arbejde.  
 

7. Øvrige sager (§ 18, 
stk. 4, nr. 5) 

a) Feedback fra undervisere efter eksamen 
Sagsfremstilling 
De studerende oplever meget varierende muligheder for feed-
back efter eksamen fra de enkelte undervisere, og i år har der 
været stor utilfredshed, da nogle undervisere ikke var imødekom-
mende vedr. forespørgsler om eksamensopgaver eller besvarel-
ser.  
 
Bilag 6.  
 
Indstilling 
Studienævnet drøfter, hvad der skønnes hensigtsmæssigt vedr. 
feedback til eksamen, og hvordan denne sag kan gribes an (ret-
ningslinjer, behandling i SNUUF eller information til lærermøder).   
 
Referat af punktet 
Flere studerende har oplevet, at de ikke kan få feedback på de-
res eksamensbesvarelser fra underviserne.  
Studienævnet opfordrer til, at underviserne giver de studerende 
feedback på deres eksamensbesvarelse, hvis de ikke er bestået. 
Fokus skal være for at hjælpe de studerende fagligt til at kunne 
klare sig bedre til en reeksamen. Det er ikke et krav, at de stude-
rende skal have gennemgået alle deres point fra eksamen, men 
der kan gives en faglig feedback, da det er en del af den stude-
rendes læringsproces. Det kan være en fælles gennemgang for 
de studerende, som har et behov.  
 
Judith udarbejder et udkast til henvendelse til underviserne.  
 

b) Ændring af mødedatoer i november og december 2024 
Sagsfremstilling 
På grund af undervisning er studienævnsformanden forhindret i 
at deltage i studienævnsmøderne den 13. november og 11. de-
cember 2024.   
 
Indstilling 
Studienævnet drøfter, om der skal findes nye mødedatoer i no-
vember og december.    
 
Referat af punktet 
Studienævnsmødet i november kan evt. flyttes til den 7. novem-
ber.  



 

 Side 6 

Studienævnsmødet i december kan evt. flyttes til den 5. decem-
ber.  
 

8. Ansøgninger fra 
studerende (§ 18, 
stk. 4, nr. 4) 

a) Ansøgninger fra studerende kan findes i SAGA 
 
Beslutning 
Tilsagn: 
• Yderligere prøveforsøg (1) 
• Afmelding eksamen (3) 
• Særlige prøvevilkår (2) 
• Udsættelse af afleveringsfrist (1) 
• Udsættelse af førsteårsprøve (1) 
• Merit (7) 

 
Afslag:  
• Udsættelse af førsteårsprøve (1) 
• Merit (1) 

 
Sager behandlet administrativt siden sidste studienævnsmøde: 
• Særlige prøvevilkår (20) 
• Barselsdispensation (1) 
• Afmelding eksamen (9) 

 
9. Eventuelt Ingen bemærkninger.  

 
 

 
Judith Kuntsche 
Studienævnsformand 

 
Rikke Fisker Christensen 

AC-fuldmægtig 
Studiekoordinator for farmaci 

 


